

Title (en)

Solar terrace house with patio, winter garden, solar collectors and visual and acoustic properties.

Title (de)

Solar-Reihenhaus mit Lichthof, Wintergarten, Sonnenkollektoren u. verbesserten optischen und akustischen Verhältnissen.

Title (fr)

Maison solaire en rangée avec patio, jardin d'hiver, capteurs-solaires et conditions optiques et acoustiques.

Publication

EP 0154100 A1 19850911 (DE)

Application

EP 84810092 A 19840227

Priority

EP 84810092 A 19840227

Abstract (en)

The object of the invention is to provide terrace houses with home comforts as in country houses despite the limited land space, and to save energy by the solar-adapted form and arrangement of the building members and rooms. To achieve these objects a living unit 1 consists of part-sections of two identical building members 2, 3 which, with one apex, point in a generally northwardly direction. The ridge 6 of each building member slopes northwardly at an angle of inclination which corresponds approximately to the lowest angle of insolation 7 of the winter midday sun and thus permits exposure of the northerly building member to the full effect of the sun. By glazing the northerly roof part 8, a patio 9 lying underneath is lit up. By means of a V-shaped platform 10 lying between the building members 2, 3, space is provided for winter gardens 13, solar collectors 12, terraces 14 and superstructures for visual and acoustic improvements in the region of the upper floor. By arranging the warm rooms 16 in the northerly building member 2 and the cold rooms in the southerly building member 3, a thermal and acoustic buffer zone is formed between the dwellings. Thanks to the wide south, southeast and southwest faces, north windows and north doors can be dispensed with in the region of the warm rooms 16, which brings visual and acoustic improvements in relation to the neighbouring dwellings. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezweckt, trotz reduziertem Landbedarf, Reihenhäuser Wohnkomfort, wie im Landhaus zu schaffen, und durch Solargerechte Form und Anordnung der Baukörper und Räume Energie zu sparen. Zur Erreichung dieser Ziele besteht eine Wohneinheit 1 aus Teilstücken von zwei gleichen Baukörpern 2, 3 welche mit einer Spitze in allgemeiner Richtung Norden zeigen. Der First 6 jedes Baukörpers ist nach Norden abfallend mit einem Neigungswinkel welcher etwa tiefsten Winter- Mittagssonnen-Einstrahlwinkel 7 entspricht und damit die volle Besonnung dess nördlichen Baukörpers zulässt. Durch Verglasung der Nördlichen Dachpartie 8 wird ein darunter liegender Lichthof 9 erhellt. Durch eine V-förmig zwischen den Baukörpern 2,3, liegende Plattform 10 wird Platz gebildet für Wintergärten 13, Sonnenkollektoren 12 Terrassen 14 sowie Aufbauten für optische u.akustische Verbesserungen im Bereich des Obergeschosses. Durch Anordnung der Warmräume 16 im nördlichen Baukörper 2 u. der Kalträume in den südlichen Baukörper 3 wird zwischen den Wohnungen eine thermische u.akustische Pufferzone gebildet. Dank der breiten Süd-, Südost- Südwestfronten, im Bereich der Warmräume 16 kann auf Nordfenster u.Nordtüren verzichtet werden, was in Bezug auf die Nachbarwohnungen optische u.akustische Verbesserungen bringt.

IPC 1-7

E04H 1/02

IPC 8 full level

E04H 1/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04H 1/02 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 4325205 A 19820420 - SALIM MASSOUD A, et al
- [A] US 4001986 A 19770111 - KOZAK JOHN
- [A] DE 3102591 A1 19821014 - COENRADIE ADRIANUS [NL]
- [A] US 2312166 A 19430223 - LLEWELYN HUGHES

Cited by

FR2591644A1; GB2523678A; GB2472649A; GB2472649B; WO2020208220A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0154100 A1 19850911

DOCDB simple family (application)

EP 84810092 A 19840227